[bookmark: _bh0msp9gqo2o][bookmark: _GoBack]დანართი №8
[bookmark: _dqdamph6rsd5]მე, ვე, ღა, ღაცა ნაწილაკიან სახელთა მართლწერა 
ნაცვალსახელებსა და რიცხვით სახელებში ვე, მე, ღა, ღაცა ნაწილაკების გამოყენებისას დაცული უნდა იყოს შემდეგი წესები:
1.1. მე-ნაწილაკფუძიან ნაცვალსახელებს (ვინმე, რამე // რაიმე, რამდენიმე, რომელიმე) აქვთ ბრუნების სრული პარადიგმა; რამე ნაცვალსახელისგან ნაწარმოები ებიანი მრავლობითის ფორმები (რამეები, რამეებს...) წარმოების ძირითად ტიპს განეკუთვნება, ხოლო ვინმე ნაცვალსახელის მრავლობითი რიცხვის ფორმები (ვინმეები, ვინმეებმა...) დასაშვებად არის მიჩნეული. სახელობით ბრუნვაში მართებულია რამ ვარიანტიც (ბევრი რამ მოხდა...).

	
	
	დასაშვები 
ვარიანტი 
	   
	

	სახ.
	ვინმე
	ვინმე-ებ-ი
	   რამე /რამ
	რამე-ებ-ი

	მოთხრ.
	ვინმე-მ
	ვინმე-ებ-მა
	   რამე-მ
	რამე-ებ-მა

	მიც.
	ვინმე-ს
	ვინმე-ებ-ს
	   რამე-ს
	რამე-ებ-ს

	ნათ.
	ვინმე-ს
	ვინმე-ებ-ის
	   რამ-ის
	რამე-ებ-ის

	მოქმ.
	ვინმე-თი
	ვინმე-ებ-ით
	   რამ-ით
	რამე-ებ-ით

	ვით.
	ვინმე-დ
	ვინმე-ებ-ად
	   რამე-დ
	რამე-ებ-ად

	წოდ.
	-
	-
	-
	-


რაიმე ნაცვალსახელის ფორმები დასაშვებად მიიჩნევა როგორც მსაზღვრელის ფუნქციით ხმარებისას (რაიმე ამბავი, რაიმე საკითხი...), ისე ცალკე გამოყენების შემთხვევაში (რაიმეს იტყვის, რაიმე ვიღონოთ...). 
	სახ.
	რაიმე
	რაიმე   ამბავ-ი

	მოთხრ.
	რაიმე-მ
	რაიმე   ამბავ-მა

	მიც.
	რაიმე-ს
	რაიმე   ამბავ-ს

	ნათ.
	რაიმე-ს
	რაიმე   ამბ-ის

	მოქმ.
	რაიმე-თი
	რაიმე   ამბ-ით

	ვით.
	რაიმე-დ
	რაიმე   ამბ-ად

	წოდ.
	-
	-


2.1. ღა-ნაწილაკფუძიანი ნაცვალსახელები (ვიღა, რაღა) ფუძეუკვეცელია: ვიღა-ს-ი, რაღა-ს-ი... მათ აქვთ ბრუნების სრული პარადიგმა.
	სახ.
	ვიღა
	რაღა 

	მოთხრ.
	ვიღა-მ
	რაღა-მ 

	მიც.
	ვიღა-ს
	რაღა-ს 

	ნათ.
	ვიღა-ს
	რაღა-ს 

	მოქმ.
	ვიღა-თი
	რაღა-თი 

	ვით.
	ვიღა-დ
	რაღა-დ 

	წოდ.
	-
	-


2.2. სახელობითი ბრუნვის ფორმები რაღაც და ვიღაც (ისევე, როგორც რაღაცა და ვიღაცა) სალიტერატურო ენის მართებული ვარიანტებია.
2.3. ღაცა-ნაწილაკფუძიანი ნაცვალსახელები (ვიღაცა, რაღაცა, რომელიღაცა, რამდენიღაცა, როგორიღაცა) ფუძეკვეცადია: ვიღაც-ის, რაღაც-ის... ებიან მრავლობითშიც ისინი წარმოდგენილი იქნება შეკვეცილი სახით: ვიღაცები, რაღაცები... 
	სახ.
	ვიღაცა
	ვიღაც-ებ-ი
	რაღაცა
	რაღაც-ებ-ი

	მოთხრ.
	ვიღაცა-მ
	ვიღაც-ებ-მა
	რაღაცა-მ
	რაღაც-ებ-მა

	მიც.
	ვიღაცა-ს
	ვიღაც-ებ-ს
	რაღაცა-ს
	რაღაც-ებ-ს

	ნათ.
	ვიღაც-ის
	ვიღაც-ებ-ის
	რაღაც-ის
	რაღაც-ებ-ის

	მოქმ.
	ვიღაც-ით
	ვიღაც-ებ-ით
	რაღაც-ით
	რაღაც-ებ-ით

	ვით.
	ვიღაცა-დ
	ვიღაც-ებ-ად
	რაღაცა-დ
	რაღაც-ებ-ად

	წოდ.
	-
	-
	-
	-


3.1. ასეთი, ეგეთი, ისეთი, ამდენი, მაგდენი, იმდენი და ყოველი ნაცვალსახელებისაგან  წარმოებული ვე-ნაწილაკფუძიანი ფორმები (ასეთივემ, ასეთივეს, ამდენივემ, ამდენივეს...) ძირითადი სახეობაა, ვე-ნაწილაკდართულები (ასეთმავე, ასეთსავე, ამდენმავე, ამდენსავე...) კი – დასაშვები ვარიანტები. 
	
	
	დასაშვები 
ვარიანტი

	სახ.
	ასეთივე
	ასეთ-ი-ვე

	მოთხრ.
	ასეთივე-მ
	ასეთ-მა-ვე

	მიც.
	ასეთივე-ს
	ასეთ-ს(ა)-ვე

	ნათ.
	ასეთივე-ს
	ასეთ-ის(ა)-ვე

	მოქმ.
	ასეთივე-თი
	ასეთ-ით-ვე

	ვით.
	ასეთივე-დ
	ასეთ-ად-ვე 

	წოდ.
	-
	-


3.2. მართებულია ეს, ეგ, ის ნაცვალსახელთაგან ნაწარმოები ორი სახის ფორმები: ვე-ნაწილაკდართული (ამანვე, იმანვე, ამასვე, იმასვე, ამაზევე, იმაზევე...) და ვე-ნაწილაკფუძიანი (ამავემ, იმავემ, ამავეს, იმავეს, ამავეზე, იმავეზე...).
	სახ.
	-
	-

	მოთხრ.
	ამა-ნ-ვე
	ამავე-მ

	მიც.
	ამა-ს-ვე
	ამავე-ს

	ნათ.
	ამ-ის-ვე
	ამავე-ს

	მოქმ.
	ამ-ით-ვე
	ამავე-თი

	ვით.
	ამ-ად-ვე
	ამავე-დ

	წოდ.
	-
	- 


3.3. ვე-ნაწილაკფუძიანი ნაცვალსახელი იგივე ფუძემონაცვლეა. ფუძემონაცვლედ ფორმდება ის აგრეთვე შესიტყვებაში ერთი და იგივე. 
	სახ.
	იგივე
	ერთ-ი და იგივე

	მოთხრ.
	იმავე-მ
	ერთ-მა და იმავე-მ

	მიც.
	იმავე-ს
	ერთ(-სა) და იმავე-ს

	ნათ.
	იმავე-ს
	ერთ-ი(სა) და იმავე-ს

	მოქმ.
	იმავე-თი
	ერთ-ი(თა) და იმავე-თი

	ვით.
	იმავე-დ
	ერთ(-სა) და იმავე-დ

	წოდ.
	-
	-


3.4. მართებულია რიცხვით სახელთა ვე-ნაწილაკფუძიანი წარმოება: ორივემ, ორივეს, ორივესთვის... 
შენიშვნა: სემანტიკური სხვაობის შემთხვევაში გამოყენებული უნდა იყოს რიცხვით სახელთა ვე-ნაწილაკდართული ფორმები: ორსავე, შვიდზევე, ათშივე...
	
	
	     დასაშვები
     ვარიანტი

	სახ.
	ორივე
	     ორ-ი-ვე

	მოთხრ.
	ორივე-მ  
	     ორ-მა-ვე

	მიც.
	ორივე-ს
	     ორ-ს(ა)-ვე

	ნათ.
	ორივე-ს
	     ორ-ის(ა)-ვე

	მოქმ.
	ორივე-თი
	     ორ-ით-ვე

	ვით.
	ორივე-დ
	     ორ-ად-ვე

	წოდ.
	-
	      -





2

